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                                            23.05.2014 

 

Ifølge Landstingets forretningsorden § 37 stk 1, fremkommer jeg med spørgsmål til 

Landsstyret. 

 

1. Har Royal Greenland planer om, at udvide Uummannaq´s hellefisk 

indhandlingsfabrik? 

2. Jeg vil får at vide, hvilken planer man har vedr. Indhandlingssteder i 

Uummannaq´s bygder, hvordan man vil løse problemstillingen, at disse 

indhandlingssteder fyldes altid helt op i vinterperioden. 

 

 (Hans Enoksen, Partii Naleraq) 

 

Grundlaget: 

Har man planer om, at udvide Uummannaq by´s hellefisk indhandlingsfryselager der bruges 

om vinteren? Det er jo sådan, at indhandlingen af hellefisk stoppes allerede inden det første 

skib anløber Uummannaq om foråret, det er træls for fiskerne når der sker  indhandlingsstop 

noget af årene, og det medføre også arbejdsløshed, hvordan vil man overkomme denne 

problemstilling? 

 

Endvidere vil jeg spørge om, at man vil udvide indhandlingskapaciteten i Uummannaq´s 

bygder?  Derudover at man også udvider fryselagere, og ikke mindst når man tænker på 

hvormeget fiskerne kunne lande hellefisk, og hvormeget man kan bearbejde hellefisk. 

 

Det er jo sådan, at man skal også fremme indhandling af andre fiskearter ikke kun hellefisk.   
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